
In aanloop naar 
50 Jaar Nimrod

Elfelfdrieëntwintig. Het staat natuurlijk al in uw agenda. Dan vieren we dat de 
Nimrod vijftig jaar bestaat. De eerste Nimrod vond op 28 november 1974 plaats 
in Havelte. Lang was er aan het reglement gewerkt. Toen dat klaar was besloot 
het bestuur van de KNJV een van zijn zilveren bokalen uit de erfenis van de Ko-
ninklijke Nederlandse Jachtvereniging Nimrod, als eeuwigdurende wisselbeker 
ter beschikking te stellen voor dit evenement. Zo was de naam voor dit grote 
evenement geboren: de Nimrodproef, in de volksmond intussen ‘De Nimrod’. 

De Nimrod wordt geheel door vrijwil-
ligers georganiseerd. In de voorberei-
dingsfase zijn zo’n 15 mensen actief 

betrokken, in de weken/dagen vooraf-
gaand, tijdens en na de wedstrijd zijn 
in totaal meer dan 100 mensen in touw. 

Al deze mensen zien het belang in van 
deze wedstrijd die als uithangbord 
fungeert voor de hoge kwaliteit jacht-
honden die we in Nederland inmiddels 
hebben. 

In de aanloop naar de Nimrod op  
11-11-23 op Heerlijkheid Mariënwaerdt 
besteedt De Jachthond aandacht aan 
dit evenement. Deze eerste aflevering 
ligt het accent op de locatie.
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Nathalie van Verschuer-des Tombe over de 
komst van de Nimrod naar Mariënwaerdt

Heerlijkheid Mariënwaerdt is een eeuwenoud familielandgoed van ruim 1000 hectare in de Betuwe, aan de rand van 
het dorp Beesd. Wij, familie van Verschuer en eigenaren van het landgoed, voelen ons vereerd dat de 50e Nimrod 
dit jaar op 11 november bij ons gaat plaatsvinden.

Ik vind het landgoed in alle seizoenen 
mooi. Het ligt aan de Linge en het land-
schap bestaat uit akkers, weilanden, 
uiterwaarden, bossen en grienden. 
Fazanten laten zich nog horen en er 
is een grote reeën populatie, die zich 
graag schuilhoudt in de grienden. Onze 
familie jaagt nog een aantal keren per 
jaar op hazen, eenden en fazanten, de 
reeën worden geteld en het afschot 
wordt gedaan door de jachtopziener, 
familie en gasten. 

Ik ben er trots op te vertel-
len dat Mariënwaerdt maat-
schappelijk verantwoord 
ondernemen hoog in het 
vaandel heeft staan. De ak-
kerbouw, vee- en fruitteelt 
zijn volledig biologisch. Van 
de melk van de ruim 200 
Frisian Holsteiner koeien 
maken we landgoedkazen, 
er is een kleinere vee-
stapel met Lakenvelders 
voor vlees en van het fruit 
worden sappen geperst. 
Daarnaast hebben we een 
eigen lijn met delicatessen 

zoals jams en chutneys. Dit is allemaal 
verkrijgbaar in de Landgoedwinkel in 
boerderij de Stapelakker, aan de rand 
van ons landgoed. In dezelfde boer-
derij is ook restaurant de Stapelbakker 
gevestigd. De koks bakken hier pannen-
koeken, bereid met eigen biologische 
granen en ingrediënten. Daarnaast 
heeft de Stapelbakker een uitgebreide 
kaart met voor elk wat wils. Ik geniet 
er van te zien hoe vele wandelaars en 

fietsers de weg naar deze gezellige plek 
weten te vinden. 

In vijf andere monumentale boerde-
rijen is het mogelijk om een besloten 
bijeenkomst te organiseren Een van 
die locaties is ingericht als Jachtkamer, 
met geweien aan de muur en een grote 
open haard, echt heel sfeervol! 

Wij zijn met het landgoed al vele jaren 
gastheer van de wedstrijd van Drentse 
Patrijshonden. Bovendien organiseren 
wij al 27 jaar de Landgoedfair, dit jaar 
van 16 tot en met 20 augustus. In de 
centrale ring worden ook altijd demon-
straties met jachthonden gegeven.

Ik ben, naast eigenaresse van het be-
drijf op Heerlijkheid Mariënwaerdt en 

Nathalie van
Verschuer-des Tombe
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Zijn jachtakte had hij eerder dan zijn 
rijbewijs, dus daar kon hij snel gebruik 
van maken. Er zijn in de winter 5 grote 
jachtdagen. Voorheen werden deze met 
Frans bepaald, nu is zoon Frits hier bij 
betrokken met nog andere familiele-
den. Arjan zorgt voor de drijvers en dat 
de jachtkar klaarstaat. Tegenwoordig 
zorgt hij ook samen met zijn vriendin 
en schoonmoeder voor het eten.

’s Morgens verzamelen ze in de jacht-
kamer. Daar wordt ook gegeten en ’s 
avonds het tableau gelegd. De reeën 
worden onder elkaar verdeeld. Daar-
naast is hij druk met schadebestrijding. 
Omdat het een biologisch bedrijf is 
en daardoor het zaad niet behandeld 
is, hebben ze veel last van kraaien en 
kauwen. Na het zaaien van bijvoorbeeld 
mais, komt het wel voor dat er rijen 
uitgepikt worden. Dus dan heeft hij 

directeur van het landgoed, nu al ruim 
10 jaar bezig met het trainen van mijn 
eigen jachthonden. Mijn man Frans was 
een enthousiast geweer en later ook 
bevlogen aan het werk met zijn hond 
Kate. Tijdens de jachten op Mariën- 
waerdt kwamen eerst alleen Henk en 
Gerda Companjen met hun jachthon-
den als voorjagers. Dat bracht mij op 

het idee om zelf met een jachthond te 
gaan werken. Dus toen er toevallig via 
vrienden een nestje voorbij kwam koos 
ik voor een zwarte field trial Labrador 
teef en ging ik trainen bij José Huisman. 
Inmiddels hebben wij drie generaties 
field trials waarmee twee van mijn kin-
deren en ik regelmatig trainen voor de 
jacht met Tea Blokland en Wim Koetsier. 

Mijn man, Frans van Verschuer, had al 
eerder bedacht dat het geweldig zou 
zijn om de Nimrod een keer op Mari-
enwaerdt te verwelkomen. Helaas is hij 
vorig jaar juni na een noodlottige val 
overleden. Het is nu een prachtige ode 
aan Frans dat het Nimrod-jubileum op 
zijn verjaardag bij ons op Mariënwaerdt 
plaatsvindt. 

Arjan van Wingerden, jachtopziener
op Mariënwaerdt

Arjan is vanaf mei 2013 jachtopzichter. Hij is begonnen als stagiair voor zijn opleiding bos- en natuurbeheer. Na zijn 
opleiding is hij gevraagd om op het landgoed te komen werken. Hij heeft toen met zijn vader een plan van aanpak 
geschreven hoe zij tegenover bepaalde dingen stonden en wat hun ideeën waren over het landgoed. Zijn vader 

is ook jachtopzichter geweest dus de fijne kneepjes van het vak heeft hij dan ook van hem geleerd. Het was ook fijn om 
iemand met ervaring te kunnen raadplegen als je zo jong aan toch een behoorlijke job begint. Hij werkt full-time, naast 
alles rondom de jacht zorgt hij ook voor het grove groenonderhoud. Heggen scheren, bomen onderhoud en gras maaien.

Arjan van Wingerden
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Heerlijkheid Mariënwaerdt, het decor van 
jubileum Nimrod 50 jaar!

In het voorjaar 2022 werd ik gebeld door Nathalie van Verschuer of zij met 
haar pup uit het eigen nest deel kon nemen aan de puppyjachttraining. Leuk 
detail was dat wij zelf ook een nest hadden liggen dat 5 dagen jonger was. 

Toen de pup 8 weken was, is Nathalie begonnen met de training. Als je zelf trai-
ning geeft, is het altijd een uitdaging om ook nog ergens met je eigen pup aan 
de gang te gaan... Opvoeden en africhten lukt alleen wel, maar je hebt de groep 
nodig om ook met afleiding te trainen. Dus had ik dan ook aan enkele cursis-
ten gevraagd of zij op een doordeweekse dag met mij verder wilden trainen. 
Nathalie had zich hiervoor ook opgegeven en zo is er een groepje ontstaan van 4 
vrouwen waarmee we om de week steeds op een andere locatie oefenen. Tegen-
woordig neemt Nathalies dochter Nora de training vaak over. Regelmatig zijn we 
ook op het prachtige terrein van Mariënwaerdt, waar we alle kanten op kunnen 
met o.a. grienden, bos en weilanden.

een periode dat hij flink aan de bak 
moet. Ze regelen afschietmiddelen, 
maar dit is niet afdoende. Later als 
de mais of het graan rijp is, vindt ook 
bestrijding van duif en gans plaats.

Er zijn veel wandelaars/fietsers op 
Mariënwaerdt, dus heeft Arjan daar ook 
mee te maken tijdens de jacht. Sommi-
ge mensen zijn geïnteresseerd en vra-
gen om uitleg. Maar soms krijgt hij ook 
te maken met onbegrip. Ze zijn bewust 
in alles heel transparant. Frans was er al 
voorstander van om alles open en bloot 
te presenteren. Tijdens de jachtdagen is 
er dan ook een open platte kar waar het 
wild aan komt te hangen.

Arjan heeft de vrije 
hand in zijn werk. Hij 
meldt het wel als hij 
schade gaat bestrijden. 
Dan weten ze dat als er 
geschoten wordt, dat 
hij het is. Verder overlegt hij natuurlijk 
als het nodig is. Hij geniet van zijn werk 
en vindt zichzelf bevoorrecht met zo’n 
mooie baan.

Tijdens de Nim-
rod zal Arjan in 
zijn hoedanig-
heid als boa 
aanwezig zijn, 
net als zijn va-
der. Ze verheu-
gen zich nu al 
op dit mooie 
evenement. 
Normaal 

gesproken mo-
gen in dit wildrijke terrein de honden 
nooit los maar tijdens de Nimrod knij-
pen ze voor de deelnemende honden 
die aan werk zijn een oogje dicht. 

Zo is het idee geboren dat dit terrein 
wel heel geschikt zou zijn voor een 
Nimrod. Nathalie en haar zoon Frits 
vonden dit ook een prima plan. In 2007 
hadden mijn man en ik de Nimrod al 
eens in Boven-Hardinxveld georgani-
seerd. In november 2022 hebben we de 
CJP gemeld dat we een mooie locatie 
hadden voor een toekomstige Nimrod 
en bereid waren deze wederom te 
organiseren. 

Omdat het in 2023 een jubileum Nim-
rod zou worden, was de organisatie 
dit keer in handen van de CJP. Die was 
elders in het land bezig om de organi-
satie rond te krijgen, echter is dit op het 
laatst toch niet gelukt. Op dat moment 
kwam onverwacht Mariënwaerdt in 

beeld, gezien de centrale ligging in het 
land en de uitgebreide mogelijkheden 
van het landgoed. En werd ons de vraag 
gesteld of het mogelijk was om dan de 
eerstvolgende Nimrod mee te helpen 
organiseren. Met Nathalie, haar mana-
ger en leden van de CJP hebben we 
enkele keren vergaderd en zo zijn we er 
uiteindelijk uitgekomen.

Omdat Beesd aan de A2 ligt die met 
de maandagochtendspits vast komt te 
staan, was maandag geen optie voor 
de gemeente Beesd. Er is daarom voor 
zaterdag 11 november gekozen. Deze 
dag zullen dus nog meer mensen dan 
gewoonlijk in de gelegenheid zijn om 
te komen kijken en zeker op tijd aanwe-
zig te zijn. Tea Blokland
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